
پنجشنبه 21 اردیبهشت 1396 - 14:26

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست کشور در اتاق تبریز

دکتر معصومه ابتکار معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست کشور در محل اتاق بازرگانی تبریز با

فعالان بخش اقتصادی دیدار و در خصوص اهمیت اقتصاد سبز در توسعه پایدار نکاتی را به سمع و نظر حاضرین در

جلسه رساند.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تبریز صمد حسن زاده رئیس اتاق تبریز در دیدار معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست با

مدیران بنگاههای اقتصادی، نمایندگان تشکلها صنعتی و تولیدی و مسئولان استانی در محل اتاق تبریز ضمن قدردانی از زحمات ارزشمند ایشان و همکارانشان در استان در حوزه

محیط زیست خاطر نشان کرد: مسئولان استانی سازمان حفاظت از محیط زیست به صورت علمی و کارشناسی در رفع مشکلات واحد های صنعتی و تولیدی در حوزه محیط

زیست به بهترین شکل ممکن با واحد های صنعتی و تولیدی تعامل داشته اند. وی با یاد آوری تلاش دولت یازدهم و سازمان حفاظت از محیط زیست در ایجاد زیر ساخت ها

لازم در حوزه محیط زیست در استان و کشور؛ همچون توزیع بنزین یورو 4، دفاع از پارک بانان، تصویب لوایح چهارگانه محیط زیست، اجرایی لوایح و سیاست های ابلاغ شده از

طرف مقام معظم رهبری و موفقیت ایران در اجلاس های بین المللی مربوط به تغییرات آب و هوایی گفت: تلاش های دولت و سازمان در این خصوص در دل همه ملت ایران

ماندگار خواهد بود.

رئیس اتاق تبریز به اشاره به توانمندیهای صنعتی و معدنی استان خاطر نشان کرد: استان در چندین بخش اقتصادی به صورت قطب در کشور مطرح است. وی در این خصوص از

صنایعی همچون ، صنایع غذای، صنایع قطعه سازی، صنایع داور سازی ، صنایع دستی و... نام برد.

حسن زاده در خصوص تعامل دولت و بخش خصوصی در استان گفت: با آنکه تعامل خوبی بین بخش های دولتی و خصوصی در کل کشور حاکم است ولی در این خصوص،

استان آذربایجان شرقی از شرایط ویژه و منحصر به فردی برخوردار است. وی در خصوص ارتباط بین مسئولان و فعلان اقتصادی گفت: بین فعالان اقتصادی و مدیران اجرایی

جلسات هم اندیشی به صورت ماهانه با حضور دکتر جبارزاده و معاونان ایشان در واحد های تولیدی در شهرک های صنعتی برگزار می شود تا در جهت رفع موانع تولید اقدامات

موثری صورت گیرد و با هم اندیشی هم مناسب ترین راهکارهای اجرایی برای حل مسائل پیش روی صنعت ارائه شود که در این خصوص از طرف اتاق تبریز و فعالان اقتصادی از

مدیران استان و کشور نهایت قدردانی را داریم.

وی در خصوص عطف به ما سبق شدن برخی از قوانین و مقرات تصویب شده در حوزه محیط زیست برای واحد های صنعتی و تولید به خاطر عدم پیش بینی واحد های تولیدی

گفت: در این مورد هزینه های سنگینی بر واحد های تولدی و صنعتی وارد می شود. وی در این خصوص از رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست خواست تا در راستا اقدامات

موثری انجام دهند.

بعد از آن مسئولان توزیع و پخش فرآورده های نفتی ، شرکت شهرک های صنعتی استان و داروسازی در خصوص اقدامات انجام گرفته در حوزه محیط زیست گزارش مبصوتی را

ارائه داده و در این خصوص یاد آور شدند اقدامات و تعاملات سازنده مسئولان کشوری و استان در این خصوص بسیاری از مشکلات پیش روی واحد های تولیدی با در نظر گرفتن

ضرورت های محیط زیست حل و فصل شده است.

یونس ژائله عضو هیات نمایندگان اتاق تبریز و رئیس انجمن صنایع غذایی استان با اشاره به ناهماهنگی موجود در بین دستگاههای دولتی خاطر نشان کرد : ناهماهنگی موجود،

واحد های تولیدی و صنعتی را با مشکلات عدیده ای مواجه می نماید. وی در این خصوص یاد آور شد شهرک های صنعتی بدون اینکه زیر ساخت های لازم را مهیا نمایند زمین در

اختیار واحد های تولید و صنعتی قرا می دهند و واحد ها تولیدی با فعالیت در چنین شرایطی به عنوان واحد های آلاینده محسوب می شوند. وی از مسئولان حفاظت از محیط

زیست خواست تا در ایجاد زیر ساخت های لازم در شهرکهای صنعتی اقدامات و کمک های لازم را ارائه دهند.

رئیس انجمن صنایع غذایی استان ایجاد حاشیه سبز در کنار دریاچه ارومیه و حاشیه کوه سهند برای حفاظت از محیط زیست استان را ضروری خواند و از ریاست سازمان حفاظت

از محیط زیست خواست تا در این خصوص مساعدت های لازم را انجام دهند.

ابتکار معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست با اشاره به این نکته که دولت یازدهم محیط زیست را جزء اولویت های خود قرارداده است. ابلاغ سیاست

های کلی نظام در خصوص حفاظت از محیط زیست توسط مقام معظم رهبری نقطه عطفی در خصوص توسعه پایدار کشور خواند و یاد آور شد: وقتی دولت دبیر و امید، دولت

خود را دولت محیط زیست اعلام کرد، برنامه ششم توسعه هم با چنین رویکردی تدوین شده است. وی با اشاره به ارتباط تحولات داخلی با تحولات بین المللی خاطر نشان کرد

می بایستیدر کنار توسعه اقتصادی و اجتماعی به محیط زیست خود نیز توجه ویژه ای داشته باشیم.

معاون رئیس جمهور با تاکید بر این نکته که بحث های زیست محیطی صرفا بحث های محدود کننده و ضابطه گذار نیست خاطر نشان کرد: تمام کشورهای توسعه یافته و در

حال توسعه با رویکرد اقتصاد سبز به توسعه اقتصادی خود می اندیشند.وی در خصوص اقتصاد سبز یاد اور شد : اقتصاد سبز ؛ اقتصادی است که در آن توان زیستی هر کشور و

منطقه در ایجاد فرصت های اقتصادی مد نظر قرار می گیرد و ساست های اقتصادی طوری پیش بینی و تدوین می شود که به محیط زیست فشار وارد نشود.

رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست مراقبت از منابع استراتژیکی همچون آبهای زیر زمینی و نگه داری آنها برای نسل های بعدی را از برنامه های جدی دولت خواند و خاطر

نشان کرد: متاسفانه به علت سوء مدیریت در سالهای گذشته وضعیت بسیار شکننده ای در این مورد داریم و باید با نگاه توسعه ای و برنامه ریزی مسائل موجود در محیط زیست

کشور را مرتفع نمایم. وی بهینه سازی مصرف انرژی و دست یابی به انرژی های نو وتجدید شونده را از الویت های کشورهای توسعه یافته خواند و خاطر نشان کرد دولت به این

موارد درکشور توجه ویژه ای دارد و مشاغلی را که در جهت کاهش آلودگی هوا و حفظ محیط زیست اقدام می نمایند را به عنوان مشاغل سبز مطرح می شناسد و در صد است که

از این مشاغل حمایت های لازم را به عمل آورد.

دکتر ابتکار احیاء صندوق ملی محیط زیست ایران را از دیگر اقدامات سازمان خود خواند و یاد آور شد: این صندق در جلب حمایت های بین المللی در پروژه های محیط زیست

می تواند نقش موثری داشته باشد. وی با اشاره به این نکته که دیگر در دنیا اقتصاد را تک خطی نمی داند خاطر نشان شد : امروزه اقتصاد را به صورت دوار می نگرند و در تولید

محصولات، بازگشت آن به اقتصاد و طبیعت را از استراتژی های اساسی تولیدات خود قلمداد می نمایند. ایشان در این خصوص یاد آور شد: کشور های اروپایی 25 درصد اقتصاد

خود را از محل بازیافت تعریف نموده اند و ما نیز می بایستی به این موارد در کشور توجه ویژای داشته باشیم.
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رئیس سازمان حفاظت از محیط زیست توجه به صنعت گردشگری را از موارد مهم اقتصاد سبز خواند واز فعالان اقتصادی استان خواست در این مورد نیز از ظرفیت های منطقه

استفاده مناسب تری به عمل آید.
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